
ZÁPIS Č. 6/2002 (130)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 30. DUBNA  2002

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 20 senátorů)
Omluveni: Božek/FAST, Sekanina/FSI, Kříž/FaVU
Neomluveni: Matulová/FAST
Hosté: rektor Vrbka, prorektor Kazelle, kvestor Pěnčík,

kancléřka Vanýsková

Z plánovaného programu jednání AS VUT byl pro nepřítomnost předsedy legislativní komise
vypuštěn bod týkající se legislativních záležitostí AS VUT a místo něj byl zařazen bod týkající se
žádostí FEKT a FIT. Dále bylo přesunuto vystoupení vedení VUT (z bodu 2 na bod 5).

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Projednávání Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně za rok 2001
3. Projednávání Výroční zprávy o hospodaření VUT v Brně za rok 2001
4. Projednávání Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT 2003 – Dokument F
5. Informace rektora, prorektorů, kancléřky a kvestora
6. Projednávání žádostí FEKT a FIT
7. Projednávání návrhu změn vnitřních předpisů fakult
8. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
9. Různé

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky.

AD 2) PROJEDNÁVÁNÍ VÝROČNÍ ZPRÁVY O ČINNOSTI VUT V BRNĚ ZA ROK 2001
K Výroční zprávě o činnosti VUT v Brně za rok 2001 nebyly vzneseny žádné připomínky, proto bylo
ihned přistoupeno k hlasování o schválení.
Hlasování:
Pro – 18 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 1
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za rok 2001.

AD 3) PROJEDNÁVÁNÍ VÝROČNÍ ZPRÁVY O HOSPODAŘENÍ VUT V BRNĚ ZA ROK 2001
K Výroční zprávě o hospodaření VUT v Brně za rok 2001 nebyly vzneseny žádné připomínky, proto
bylo ihned přistoupeno k hlasování o schválení.
Hlasování:
Pro – 19 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 2
Akademický senát VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2001.

AD 4) PROJEDNÁVÁNÍ AKTUALIZACE DLOUHODOBÉHO ZÁMĚRU VUT 2003 – DOKUMENT F
K Aktualizaci Dlouhodobého záměru VUT 2003 – dokument F nebyly vzneseny žádné připomínky,
proto bylo ihned přistoupeno k hlasování o schválení.
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Hlasování:
Pro – 19 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
UAS 3
Akademický senát VUT schvaluje Aktualizaci Dlouhodobého záměru VUT 2003 – Dokument F.

AD 5) INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ, KANCLÉŘKY A KVESTORA

 Kancléřka Vanýsková
 Kancléřka Vanýsková poděkovala senátorům za schválení Výroční zprávy o činnosti VUT v Brně

za rok 2001.

 Kvestor Pěnčík
 Kvestor úvodem poděkoval AS VUT za schválení výroční zprávy o hospodaření, ke které přednesl

krátký komentář. Současně informoval o jejím projednání ve Správní radě VUT, která vzala
výročí zprávu o hospodaření v předloženém znění na vědomí a konstatovala, že v loňském roce
došlo ke zlepšení hospodaření.

 Byla zpracována Analýza hospodaření VUT za rok 2001 (interní tabulková část po jednotlivých
fakultách a činnostech – výnosy a náklady, mzdové a investiční rozbory, atd.). Materiál bude
rozeslán všem členům AS VUT v elektronické formě, v tištěné formě bude jedno vyhotovení
uloženo v kanceláři AS VUT.

 Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT 2003 – Dokument F, Kapitola 12: kvestor připomněl, že
nebyl stanoven maximální počet financovaných studentů pro rok 2003. Dále informoval o dopisu
náměstka MŠMT Průši rektoru Vrbkovi týkajícím se stanovení počtu financovaných studentů na
akademický rok 2002/2003.

 Příprava materiálu Aktualizace Investičního rozvojového programu VUT na r. 2003 – 2007:
kvestor přednesl podrobný komentář ke stavebním akcím, které zde budou zařazeny. Jedná se
zejména o rozestavěné stavby financované ze státního rozpočtu – Integrovaný objekt PPV, rozvoj
areálu Božetěchova, dále o přípravu rekonstrukce objektu FaVU na Rybářské 13/15, dokončení
řešení tělovýchovného areálu PPV a rekonstrukce areálu FA na Poříčí.

 Na jednání EK AS VUT dne 23. 4. 2002 byla předložena vedením FEKT žádost o projednání
požadavků FEKT týkající se dokrytí některých částí rozpočtu fakulty – zmírnění následků vzniku
FIT. Kvestor doporučil žádost řešit komplexně po květnové uzávěrce, kdy bude možno provést
některé přesuny rozdělení dotace na fakulty vzhledem k tomu, že v té době již budou
ministerstvem schváleny předložené rozvojové programy VUT a bude tak možno využít některých
finančních prostředků, které se uvolní v rozpočtu VUT.

DISKUSE:
V diskusi vystoupil Doc. Mašek, který upozornil na nárůst počtu studentů na FCH a v souvislosti s tím
doporučil také řešit kapacitní možnosti objektu na Purkyňově 118. Kvestor sdělil, že tyto záležitosti
jsou součástí zpracovávaného generelu areálu  PPV a zpracované pasportizace VUT (posouzení všech
lokalit školy).
Doc. Mašek dále upozornil na skutečnost, že v návaznosti na přidělování grantů FRVŠ se fakultám
zvýšila možnost získání investičních prostředků - tím se mohou některé fakulty dostat do problémů
souvisejících s nedostatkem neinvestičních prostředků. Kvestor Pěnčík sdělil, že bude nutno uvažovat
o radikální změně toku financí na škole a způsobu jejich rozdělování.

 Rektor Vrbka
 Informoval o rozšířeném jednání vedení VUT následujícím po dnešním zasedání KR.
 Ve čtvrtek 25. 4. 2002 se uskutečnila kontrola aktualizace DZ VUT ministerstvem školství, za

účasti náměstka Průši a dalších představitelů MŠMT. Bylo konstatováno, že zpracování a plnění
DZ VUT odpovídá trendu vysokoškolského vzdělávání.

 Informoval o výběrovém řízení na místo ředitele CVISu, které se konalo dne 29. 4. 2002.
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 Dne 23. 4. 2002 proběhlo setkání vedení VUT s řediteli významných průmyslových podniků
o možnosti spolupráce, zejména v oblasti zajištění prázdninových praxí pro studenty VUT a na
diplomových projektech.

 Dne 29. 4. 2002 byl projednáván Dlouhodobý záměr FIT a bylo konstatováno, že je v plném
souladu s DZ VUT.

 Dne 3. 5. 2002 se uskuteční společné jednání rektora Vrbky s rektorem Univerzity v Nottinghamu
za účasti rektorů MU a MZLU - spolupráce v oblasti ekonomických studijních programů.

 Připravuje se nová smlouva mezi VUT v Brně a BVV (participace VUT zejména na stavebních
a strojírenských veletrzích).

 V průběhu příštího týdne se uskuteční akademické sportovní hry.
 Dne 10. 5. 2002 se uskuteční v pražském Karolinu za účasti prezidenta republiky slavnostní

promoce profesorů. Po skončení promocí bude následovat jednání ČKR (nová volba
předsednictva).

AD 6) PROJEDNÁVÁNÍ ŽÁDOSTÍ FEKT A FIT O PŘIDĚLENÍ FIANČNÍCH PROSTŘEDKŮ
Doc. Zbořil sdělil senátorům, že byly předloženy dvě žádosti - žádost Fakulty elektrotechniky
a komunikačních technologií ze dne 22. 4. 2002 o dodatečné přidělení finančních prostředků a žádost
Fakulty informačních technologií  o poskytnutí příspěvku na insignie fakulty.
Doc. Zbořil navrhl akceptovat část žádosti FEKT týkající se příspěvku na zřízení počítačové studovny,
která po zřízení FIT zůstala v majetku této fakulty. Vzhledem k tomu, že počítačové studovny byly
zřízeny na všech fakultách na základě usnesení UAS 1 ze zasedání AS VUT č. 11/1999  ze dne 1. 6.
1999, doporučil Doc. Zbořil AS VUT žádost FEKT v tomto bodě schválit. Po krátké diskusi AS VUT
hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.
Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje přidělení částky 800 tis. Kč z rezervy 1 786 tis. Kč, která je k dispozici k rozdělení
AS VUT pro rok 2002, účelově vázané pro vybudování počítačové studovny FEKT, nepodléhající
rozvrhu a se zabezpečenou provozní dobou od 8:00 do 20:00 hodin.
Hlasování:
Pro – 19 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 4
AS VUT schvaluje přidělení částky 800 tis. Kč z rezervy 1 786 tis. Kč, která je k dispozici k rozdělení
AS VUT pro rok 2002, účelově vázané pro vybudování počítačové studovny FEKT, nepodléhající
rozvrhu a se zabezpečenou provozní dobou od 8:00 do 20:00 hodin.

Doc. Zbořil informoval o žádosti FIT o příspěvek na insignie – žezlo, řetěz děkana a řetězy proděkanů,
v celkové částce 600 tis. Kč.  Následovala diskuse členů AS VUT, ve které byly vzneseny připomínky
zejména k výši částky a dotazy týkající se výběrového řízení na zhotovitele. Rektor Vrbka doporučil
žádosti vyhovět vzhledem k tomu, že i v minulosti obdržely nově zřízené fakulty příspěvek ze strany
VUT. AS VUT po diskusi doporučil přidělení finančních prostředků ze zdrojů VUT, ne však z rezervy
AS VUT. Dále doporučil vedení VUT k uvážení řešit příspěvek na insignie FIT ve výši 600 tis. Kč
v souvislosti s rozpočtovými opatřeními navazujícími na rozvojové projekty VUT schválené MŠMT
v dubnu/květnu 2002.
Předseda AS Doc. Zbořil podal návrh na usnesení, o kterém bylo následně hlasováno.
Návrh na usnesení:
AS VUT souhlasí s vyčleněním částky 600 tis. Kč ze zbývající rezervy AS VUT pro FIT na zakoupení
insignií.
Hlasování:
Pro – 3 hlasy
Proti – 5 hlasů
Zdržel se hlasování – 10 hlasů
Návrh nebyl schválen.
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AD 7) PROJEDNÁVÁNÍ NÁVRHU ZMĚN VNITŘNÍCH PŘEDPISŮ FAKULT  
Předložené návrhy změn vnitřních předpisů byly projednány na legislativní komisi AS VUT, která se
uskutečnila dne 26. 4. 2002. Informaci z jednání LK AS VUT podala vzhledem k nepřítomnosti
předsedy LK Mgr. Božka Doc. Münsterová.

 Výroční zpráva o činnosti VUT v Brně za rok 2001
Legislativní komise konstatovala, že z legislativního hlediska neměla k předložené Výroční zprávě
o činnosti VUT v Brně za rok 2001 žádné připomínky, a proto ji doporučila AS VUT ke schválení.
Dále podala návrh, aby se AS VUT obrátil na rektora a kvestora se žádostí o přijetí opatření ke
sjednocení struktury výročních zpráv o činnosti a výročních zpráv o hospodaření na fakultách a VUT.
Po krátké diskusi AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.
Návrh na usnesení:
AS VUT žádá rektora a kvestora VUT o zvážení možnosti sjednocení struktury výročních zpráv
o činnosti a výročních zpráv o hospodaření jednotlivých fakult  a VUT.
Hlasování:
Pro – 19 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 1 hlas
UAS 5
AS VUT žádá rektora a kvestora VUT o zvážení možnosti sjednocení struktury výročních zpráv
o činnosti a výročních zpráv o hospodaření jednotlivých fakult  a VUT.

 Projednání návrhů změn vnitřních předpisů fakult

 Návrh změn Statutu FCH
Legislativní komise doporučila AS VUT schválit předložený návrh změn Statutu FCH a současně
doporučila AS VUT přijmout návrh na zkrácení jejich předkládací lhůty vzhledem k tomu, že se jedná
o změny, které nejsou v rozporu se zákonem. AS VUT hlasoval o následujících návrzích na usnesení.
Návrh na usnesení:
AS VUT souhlasí se zkrácením předkládací lhůty pro projednání předloženého návrhu změn Statutu
Fakulty chemické VUT.
Hlasování:
Pro – 20  hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 6
AS VUT souhlasí se zkrácením předkládací lhůty pro projednání předloženého návrhu změn Statutu
Fakulty chemické VUT.

Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje návrh změn Statutu Fakulty chemické ve znění předloženém dne 12. 4. 2002.
Hlasování:
Pro – 20 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 7
AS VUT schvaluje návrh změn Statutu Fakulty chemické ve znění předloženém dne 12. 4. 2002.

 Návrh změn Volebního a jednacího řádu AS FCH
Připomínky LK AS VUT:
Čl. 3 odst. 2:
Legislativní komise nesouhlasí s novým zněním ustanovení „Volby probíhají ve volebních obvodech
nezávisle“, kde v původním textu slovo „současně“ bylo nahrazeno slovem „nezávisle“. LK
konstatovala, že otázkou volby do AS fakult se zabýval AS VUT již při tvorbě vnitřních předpisů
fakult a na základě výkladu zákona o VŠ bylo z úrovně MŠMT potvrzeno, že do AS fakult probíhá
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volba z jedné kandidátní listiny, ze které se volí studenti i akademičtí pracovníci navzájem. LK
konstatovala, že nesouhlasí s navrhovanou změnou příslušného článku, neboť nové znění není
jednoznačné a může být v rozporu se zákonem. Doporučila proto navržené změny Volebního
a jednacího řádu AS Fakulty chemické AS VUT ke schválení s výjimkou Čl. 3 odst. 2.
Doc. Mašek seznámil přítomné senátory se zněním příslušných článků týkajících se voleb do AS
právnických fakult na MU v Brně a UK v Praze, kde jsou uvedena obdobná ustanovení, jaká jsou
navržena v novele VJŘ AS FCH.  AS VUT dále hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.
Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje navržené změny Volebního a jednacího řádu AS FCH s výjimkou Čl. 3, odst. 2.
AS VUT zavazuje legislativní komisi AS VUT, aby se problematikou voleb do AS fakult zabývala
s účelem sjednocení postupu na všech fakultách.
Hlasování:
Pro – 18 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 2 hlasy
UAS 8
AS VUT schvaluje navržené změny Volebního a jednacího řádu AS FCH s výjimkou Čl. 3, odst. 2.
AS VUT zavazuje legislativní komisi AS VUT, aby se problematikou voleb do AS fakult zabývala
s účelem sjednocení postupu na všech fakultách.

 Návrh změny Statutu FEKT
Legislativní komise  konstatovala, že návrh změny Statutu FEKT se týká pouze doplnění Čl. 1 odst. 1
písm. h), kterým se doplňuje ustanovení o schválení přejmenování názvu fakulty z FEI na FEKT,
a proto doporučila návrh AS VUT ke schválení. AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.
Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje předložený návrh doplnění Čl. 1 odst. 1 písm. h) Statutu FEKT ve znění
schváleném na zasedání AS VUT dne 9. 4. 2002.
Hlasování:
Pro – 19 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 9
AS VUT schvaluje předložený návrh doplnění Čl. 1 odst. 1 písm. h) Statutu FEKT ve znění
schváleném na zasedání AS VUT dne 9. 4. 2002.

 Návrh změn Volebního a jednacího řádu AS FP
Připomínky se týkaly Čl. 13, odst. 1, kde legislativní komise doporučila, aby záležitosti týkající se
struktury AS FP byly upraveny vnitřním prováděcím předpisem, který bude schvalovat AS fakulty
vždy při vyhlášení voleb do AS FP. Dále Doc. Münsterová seznámila senátory s doporučeními LK AS
VUT na úpravu Čl. 14 odst. 1 a Čl. 16 odst. 8. Po diskusi AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na
usnesení.
Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje návrh změn Volebního a jednacího řádu AS FP ve znění předloženém dne 2. 4.
2002 spolu s těmito připomínkami:
Čl. 13 odst. 1: AS VUT doporučuje, aby záležitosti týkající se struktury AS FP byly upraveny
vnitřním prováděcím předpisem, který bude schvalovat AS fakulty vždy při vyhlášení voleb do AS FP.
Čl. 14 odst. 1: Nové znění - „Členy AS FP volí ze svých řad členové akademické obce“. Zbývající text
vypustit.
Čl. 16 odst. 8: Zaměnit slovo „obdržených“ slovem „získaných“.
Hlasování:
Pro – 19 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
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UAS 10
AS VUT schvaluje návrh změn Volebního a jednacího řádu AS FP ve znění předloženém dne 2. 4.
2002 spolu s těmito připomínkami:
Čl. 13 odst. 1: AS VUT doporučuje, aby záležitosti týkající se struktury AS FP byly upraveny
vnitřním prováděcím předpisem, který bude schvalovat AS fakulty vždy při vyhlášení voleb do AS FP.
Čl. 14 odst. 1: Nové znění - „Členy AS FP volí ze svých řad členové akademické obce“. Zbývající text
vypustit.
Čl. 16 odst. 8: Zaměnit slovo „obdržených“ slovem „získaných“.

Na závěr Doc. Münsterová sdělila, že informace o posledním bodu jednání LK AS VUT, týkající se
úkolů vyplývajících z usnesení AS VUT, vzhledem k nepřítomnosti předsedy LK Mgr. Božka
odkládá. Zápis z jednání legislativní komise bude rozeslán všem členům AS VUT.

 Návrh změn vnitřních předpisů FEKT
Doc. Mašek sdělil, že na základě závěrů z minulého zasedání AS VUT projednal svoje připomínky
k návrhu změn Volebního a jednacího řádu AS FEKT a Disciplinárního řádu pro studenty FEKT
s předsedkyní AS FEKT. Upravené verze těchto vnitřních předpisů budou rozeslány AS VUT.

AD 8) INFORMACE ZÁSTUPCŮ AS VUT Z JEDNÁNÍ RADY VYSOKÝCH ŠKOL
 Doc. Münsterová úvodem podala návrh, aby informace z jednání RVŠ byly vždy zařazeny na

začátek programu jednání AS VUT, neboť považuje za důležité, aby s nimi byli seznámeni
zástupci vedení školy. Členové AS VUT s tímto návrhem souhlasili.
Dále Doc. Münsterová informovala o jednání předsednictva RVŠ, které se konalo dne 18. 4. 2002.
Program jednání:  Vystoupení představitelů MŠMT (náměstek Průša, ředitelé odborů Ing. Beneš
a Ing. Kopřiva); Výsledky jednání Reprezentativní komise; Jmenování předsedů a místopředsedů
oborových komisí FRVŠ 2003; Strategické otázky ve vysokém školství; Návrh novely Statutu
RVŠ a Různé. Zápis z 19. zasedání předsednictva RVŠ je uveden na internetové adrese:
http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45
Na závěr Doc. Münsterová informovala o účasti na sněmu AV ČR dne 24. 4. 2002 a přihlášce
k účasti na konferenci „ELIA“, jejímž obsahem bude hodnocení kvality vysokoškolského
vzdělávání s uměleckým zaměřením, konané ve dnech 24. a 25. 5. 2002 v Praze.

 J. Jeřábek informoval o účasti na výjezdním zasedání SK RVŠ, které se konalo ve dnech 18. – 20.
4. 2002 v Bartošovicích v Orlických horách.

AD 9) RŮZNÉ
 Doc. Mašek doporučil, aby byly co nejdříve stanoveny termíny voleb do AS VUT, aby mohly být

sladěny s dalšími volbami do samosprávných orgánů na fakultách. Doc. Zbořil navrhl tuto
záležitost projednat v legislativní komisi AS VUT.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 21. května  2002  v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

                Jaroslav Švec, v. r.         Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r.
předseda Studentské komory AS VUT                                      předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová

http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45

